
            Protokół Nr XXXIX/09
z Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 22 kwietnia 2009 roku

          w sali Urzędu Miejskiego, Stary Rynek 1.
        
Ustawowa liczba radnych – 21
Obecnych na sesji – 19
                   Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad  Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2008 rok, 
    w tym instytucji kultury,
     a/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
        Miasta Łowicza za 2008 rok,
     b/uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenia absolutorium,
     c/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej,
     d/opinie poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta,
     e/dyskusja nad sprawozdaniem,
     f/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Łowicza.
 5.Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2008 rok.
 6.Rozpatrzenie uchwał:
    1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok,
    2/ w sprawie przyjęcia od Wojewody Łódzkiego zadań w zakresie utrzymania grobów 
        i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasta Łowicza,
    3/ w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe transportu zbiorowego 
        na terenie Gminy Miasta Łowicza,
    4/w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej działki gruntu, 
       oznaczonej numerem 6668 o pow.0.0101 ha, położonej w Łowiczu w obrębie Górki przy 
       ul. Zachodniej,
    5/w sprawie wyrażenia zgody na zamianę niezabudowanych nieruchomości położonych 
       w Łowiczu w obrębach: Bolimowska i Łowicka Wieś, pomiędzy Gminą Miasta Łowicza 
       a osobami fizycznymi,
   6/ w sprawie  zmiany do załącznika do Uchwały Nr XXXVIII/332/2009 Rady Miejskiej 
       w Łowiczu z dnia 26 marca 2009 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego 
       dla nauczycieli wysokość stawek wynagrodzenia zasadniczego, wysokość dodatku 
       za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe 
       warunki przyznawania tych dodatków, warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 
       za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz tryb i kryteria 
       przyznawania nagród dla nauczycieli,
   7/ w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
       Miasto Łowicz oraz granic ich obwodów,
  8/ w sprawie ustalenia planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez 
      Miasto Łowicz oraz granic ich obwodów,
  9/ w sprawie zmian w podziale obszaru miasta Łowicza na obwody głosowania,
  7. Informacja o działaniach związanych z realizacją projektu „Być aktywnym
       - mieć równe szanse” w roku 2009.
  8. Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji za 2008 rok.
  9. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
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 10.Odpowiedzi na interpelację i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji.
 11. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
 12.Ustalenia terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
 13. Zakończenie obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

  Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej 
obecnych jest, 19 wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że pronowany porządek obrad  XXXIX Sesji 
został przesłany wszystkim  zaproszonym.
W  przesłanym  porządku  obrad  Sesji  pominięto  punkt  „ Informacja  Burmistrza  Miasta  
o działaniach w okresie między Sesjami” – zaproponował, aby ten punkt wprowadzić w pkt.9 
następne punkty obrad ulegną przesunięciu.
Pytań, uwag oraz innych propozycji nie  zgłoszono.

Zmieniony porządek  przegłosowano
18 - „za „ 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujących”.
Przewodniczący stwierdził,  że zmieniony porządek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3
 Przyjęcie Protokołu z XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.
Protokół  został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.
Sekretarzem XXXVIII  Sesji była Radna Ewa Zbudniewek, uwag do protokołu nie zgłoszono.
Protokół został przyjęty bez zmian. 
Przewodniczący  Rady na   Sekretarza  XXXIX  Sesji  zaproponował   Radnego Krzysztofa 
Zielińskiego,  który  wyraził  zgodę.
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa i Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński wręczyli 
nagrody i podziękowania dla:

1. Pana  Andrzeja  Biernackiego  Artysty  Malarza  i  Twórcy,  właściciela  Galerii 
Browarna Łowiczu- za wielki wkład w rozwój kultury naszego Miasta,

2. Pana Wojciecha Urbanka Właściciela Firmy Bracia Urbanek Łowiczu – za wielki 
wkład  w  rozwój  gospodarczy  i  społeczny  naszego  Miasta  oraz  za 
współorganizowanie koncertu Krzysztofa Pendereckiego w Katedrze Łowickiej, 

3.  Pana Bogdana Walczaka,  Pana Wizgiera,  Pana Zbigniewa Wróblewskiego - 
 za   przygotowanie  imprezy motocrossowej w Łowiczu.  

Radni podziękowali osobom nagrodzonym oklaskami.
Ad. 4
Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  Miasta  Łowicza  za  2008  rok,  w  tym  instytucji 
kultury– przedstawił Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta i Pan Arkadiusz Podsędek  
Skarbnik Miasta. 
( stanowi załącznik)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta – stwierdził, że budżet Miasta Łowicza na 2008 
rok był  ,,budżetem przyśpieszenia”,  przyjęty został  w dniu 27 grudnia 2007 roku, przez 
Radnych 19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących”.
Poinformował, że według wstępnych danych Ministerstwa Finansów dla wszystkich Gmin  
w Polsce wykonanie budżetu za 2008 rok ogółem wynosi 99, 7% planu, w Łowiczu wynosi 
103,3%.
Wykonanie wydatków ogółem wynosi 91, 9% planu, w Łowiczu 90,6%.
Natomiast wykonanie wydatków majątkowych średnio w gminach w Polsce wynosi 77, 1 % 
planu, w Łowiczu 81,9 %. Osiągnięte przez Miasto Łowicz wskaźniki wykonania dochodów

2



 i  wydatków  nie  odbiegają  znacząco  od  średnich  krajowych,  a  wykonanie  dochodów  
jest o 3, 6% wyższe. 
Wzrost dochodów w stosunku do 2007 roku w Polsce wyniósł 14, 8%, w Łowiczu 8,7 %.
Wzrost wydatków w stosunku do 2007 roku w Polsce wyniósł 12, 2%, w Łowiczu 11,5%.
Wzrost wydatków majątkowych( inwestycyjne) w stosunku do 2007 roku w Polsce wyniósł 9, 
3%, w Łowiczu 19, 4% - cyt. ”to jest to przyśpieszenie”.
Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta –  stwierdził,  że  przedłożone  Radzie 
sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2008 rok jest bardzo szczegółowe.
Szczegółowo  zostało  omówione  na  posiedzeniach  wszystkich  stałych  Komisji  Rady 
Miejskiej.  Przedstawił  porównanie  wykonania  budżetu  Miasta  Łowicza  za  2008  rok
 z wykonaniem za rok 2007 w poszczególnych działach. 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  –  poinformował,  że  wykonania  budżetu  nie 
należy rozpatrywać tylko w kategoriach finansowych (złotych i groszy). 
Na Sesji absolutoryjnej Rada dokonuje podsumowania pracy burmistrza i Urzędu Miasta.
W roku 2008 dobrze zostały rozliczone wnioski unijne na drogi lokalne. 
W 2008 roku miasto przystąpiło do Łódzkiej Strefy Ekonomicznej, efekty będą widoczne  
w ciągu najbliższych kilku lat. 
W  2008  roku miasto  dosprzętowiło  Miejski  Szpital,  przeprowadzono  szczepienie 
mieszkańców  przeciw  grypie.  Osiągnięto  duży  postęp  w  rozmowach  Wojewódzkim 
Funduszem  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  sprawie  łowickiego  Zakładu 
Energetyki Cieplnej.
Województwo łódzkie w 2008 roku wydało 8.589.359 zł. środków unijnych, w tym Łowicz 
otrzymał 1.320.813,95 zł, czyli 1/7 środków trafiła do miasta Łowicza i została prawidłowo 
rozliczona. 
W  2008  roku  w  mieście  wystąpiły  również  problemy:  z  nieprzejezdnymi  ulicami, 
połamanymi drzewami, awaria wodociągu na skrzyżowaniu ul. Powstańców i ul. Tatarzynów, 
problemy na oczyszczalni ścieków i zakup nowej wirówki.
 Na  przyjętych  do  budżetu  51  zadań  inwestycyjnych  nie  udało  się  wykonać  5  zadań: 
dokumentacji  na  most  na  ul.  Mostowej,  dokumentacji  na  ul.  Broniewskiego,  ronda, 
kanalizacji na ul. Kresowej i ul. Wschodniej. 
Burmistrz  podziękował  Radnym,  Przewodniczącemu  Rady,  Przewodniczącym  Komisji  
za pracę, za uwagi i krytykę na posiedzeniach komisji i na Sesjach Rady. 
Podziękował  Naczelnikom  Wydziałów,  pracownikom  Urzędu  Miejskiego,  Dyrektorom 
jednostek organizacyjnych za realizację budżetu miasta Łowicza w 2008 roku. 
Podziękował  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Panu  Marcinowi  Kosiorkowi, 
Starostwu Powiatowemu za współpracę i okazaną pomoc. 
Podziękował  Policji  i  Straży  Pożarnej  za  pomoc  i  współpracę,  za  bezpieczeństwo 
mieszkańców, podziękował zarządom osiedli, mieszkańcom, lokalnym mediom. 
Zwrócił  się  z  prośbą  do  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  o  udzielenie  absolutorium  z  tytułu 
wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2008 rok. 
 
a/  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu 
Miasta Łowicza za 2008 rok - przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta,
( stanowi załącznik)
b/ uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenia absolutorium 
- przedstawił Radny Michał Anyszewski Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej,
( stanowi załącznik)
c/ opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 
- przedstawił Radny Michał Anyszewski Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej,
( stanowi załącznik)
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d/ opinię poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta
 – przedstawili Przewodniczący Komisji,

Radny   Grzegorz     Wojciechowski
Radny    Jacek          Haczykowski
Radny    Piotr            Pochwała
Radny    Krzysztof    Zieliński

( stanowią załączniki)

 e/ dyskusja nad sprawozdaniem,

Radny Robert Wójcik –zabrał głos w sprawie wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2008 
rok.
( wypowiedź stanowi załącznik)

Radny Grzegorz Wojciechowski - wykazał zdziwienie i zapytał,  dlaczego Radny Wójcik
 na  posiedzeniach  Komisji:Mieszkaniowej  i  Socjalnej  i  Budżetu  i  Finansów,  której  jest 
członkiem nie zgłaszał pytań i uwag do wykonania budżetu za 2008 rok.
Radny Piotr Pochwała - stwierdził, że jedyną receptą na nie popełnianie błędów
niedociągnięć jest – cyt. „nic nie robić”.
Założeniem tej Rady od początku kadencji było zwiększanie zadłużenia miasta w osiągnięciu 
konkretnego  celu,  przed  czym  przestrzegał  Radny  Wójcik,  cel  został  osiągnięty,  miasto 
przyśpieszyło.
Zadeklarował, że będzie głosował za udzieleniem absolutorium. 
Radny  Ryszard  Szmajdziński  -  stwierdził,  że  jest  zbudowany  powagą  merytorycznego 
wystąpienia  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów G.  Wojciechowskiego,  który
 po  dwóch  latach  funkcjonowania,  jako  Radny  pyta,  kiedy  Radny  może  zabrać  głos. 
Wystarczy tylko przeczytać w statucie miasta Łowicza.
Podobne refleksje budzi wypowiedź Radnego Pochwały. 
Gdyby  koalicja  rządząca  nie  zaczęła  krytykować  Radnego,  który  nie  dokończył  swojego 
wystąpienia,  a  zdeklarował,  że  będzie  głosował  za  udzieleniem  absolutorium,  wówczas 
opozycja nie zabierałby głosu.   
Był  jednym  z  dwóch  Radnych,  którzy  przy  uchwalaniu  budżetu  miasta  na  2008  rok  się 
wstrzymał,  ponieważ nie  do końca z  tym budżetem się  identyfikował.  Wówczas  mówił,  
że  budżet  jest  nieoszacowany  po  stronie  dochodów.  Zbyt  dużo  środków  było 
zakamuflowanych  w  dziale  „pozostała  działalność”.  Zwrócił  uwagę  na  zbyt  dużą  ilość 
nowelizacji  budżetu  2008  r.  nie  zawsze  wywołane  koniecznością  pozyskania  środków 
unijnych.
Nastąpiło nasilenie realizacji inwestycji polepszających życie mieszkańców w komunikacji, 
sporcie.  Brakuje  inwestycji  prorozwojowych  w  mieście,  dających  pracę,  takich  jak
 na przykład we Wrocławiu, z którego można brać przykład - jak reklamować miasto.  
Należy  najpierw  planować  i  opracowywać  dokumentację  techniczną,  a  potem  planować 
inwestycje. 
Pogratulował  wielkiego  osiągnięcia  Burmistrzowi  Miasta  i  jego  pracownikom,  jakim  jest 
pozyskanie, wykorzystanie i rozliczenie środków unijnych. 
Wyraził swoje uwagi w działaniach pozabudżetowych Pana Burmistrza dotyczących braku 
zdecydowania  w sprawach trudnych  personalnych:  sprawa baszty,  promocji  inwestycyjnej 
miasta w mediach ogólnopolskich, Pana Dariusza M., w sprawie ZEC. 
Dlatego  nie  składa  gratulacji  za  wykonanie  budżetu,  ale  z  czystym  sumieniem  będzie 
głosował za udzieleniem absolutorium.
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Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  –  poinformował,  że  rok  2008  był  rokiem 
wyjątkowym.  Trudno precyzyjnie  zaplanować i  przewidzieć  sytuację  podatkową,  dlatego  
nie były doprecyzowane dochody. 
Jeśli chodzi o ul. Łódzką będzie opracowywana dokumentacja techniczna. 
Obecnie  miasto  organizuje  ogromne  przetargi  na  bardzo  duże  kwoty  dot.  inwestycji  
na  Błoniach,  na  laboratorium  na  ujęciu  wody.  Jest  to  bardzo  duża  odpowiedzialność  
za prawidłowe zorganizowanie przetargu. 
Częste zmiany budżety w roku 2008 spowodowane były potrzebami środków na inwestycje.
Natomiast  niepełne  wykonanie  planowane  w  wykupie  gruntów  jest  wynikiem  braku 
finalizacji transakcji z PKP na nabycie terenu pod drogę, nie z winy miasta. 
W miejskiej  oświacie jest naprawę dobrze, nieliczne (22 osobowe) klasy,  miasto dokłada  
do oświaty i wychowania przedszkolnego ok. 12 milionów złotych.
W sprawie ZEC - podjęto takie decyzje, ponieważ nie można było się zgodzić na wartość 
majątku miasta (aportu) wprowadzanego do Spółki ZEC (operatu szacunkowego zleconego 
przez ZEC). Była ona niekorzystna dla miasta. 
Ogłaszanie przetargów w prasie krajowej nie przyniosło oczekiwanych efektów, podjęto inne 
działania w celu ściągnięcia inwestorów do miasta.
Dobrze,  że  ZUK  i  firmy  z  Łowicza  realizowały  zadania  inwestycyjne,  dzięki  temu 
pracownicy  –  mieszkańcy  miasta  mieli  pracę  i  to,  zdaniem  Burmistrza,  są  działania 
proinwestycyjne. 
Radna  Jolanta  Głowacka  –  stwierdziła,  że  niedoszacowania  kilkuprocentowe  nie  mogą 
przesłonić faktycznych zasług i dorobku cyt. „energetycznych” Burmistrzów. 
Podziękowała za pracę i osiągnięcia Burmistrzowi i jego pracownikom. 
Radny Piotr Pochwała – przyznał, że to dobrze, iż Radni mają różne zdania i dyskutują. 
W mieście żyje się dobrze, wiele udało się wykonać.
Nie  rozumie  drugiej  części  nieprzemyślanej  wypowiedzi  Radnego,  Szmajdzińskiego  
dot. reklamy miasta. 
Radny Ryszard Szmajdziński – poinformował, że mówiąc o reklamie miasta miał na myśli 
takie działania promocyjne, które przyciągną więcej inwestorów.   
 Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta - odniósł się do wypowiedzi Radnego Wójcika 
w kwestii niedoszacowania dochodów na dzień uchwalania budżetu w dniu 27 grudnia 2007 
roku. 
Spowodowane to było zwiększeniem dochodów nie do przewidzenia:
- dochody z dotacji rozwojowej - przebudowa komunalnych ujęć wody,
- dotacja na,,Orlik 2012” i dotacja na OSIR, 
- zwiększono subwencję oświatową w trakcie roku budżetowego, 
- wprowadzenie rekompensaty z tyt. utraconych dochodów podatku od nieruchomości przez 
   PFRON,
- zwrot akcyzy rolnikom, 
- dotacja z gmin ościennych – MZK,
- dotacja ze Starostwa Powiatowego na drogi powiatowe, 
- dotacja na utrzymanie grobów żołnierskich, 
- dochody z Unii – zwrot z programu miast siostrzanych,
- dotacja na E – urząd,
- dotacja na przyjęcie repatriantów,
- dochody w Przedszkolach za dzieci z gmin ościennych,
- dotacja z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego i inne. 
Suma  powyższych  dotacji  pozwala  na  sformułowanie  stwierdzenia,  że  dochody  zostały 
zaplanowane bardzo dobrze.
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 Radny  przy  uchwalaniu  budżetu  proponował  zmniejszenie,  o  50  tys.  zł  z  wynagrodzeń
 i  pochodnych  w  administracji,  przyjęcie  takiego  wniosku  obecnie  skutkowałoby 
przekroczeniem upoważnień do zaciągania zobowiązań  i naruszeniem dyscypliny finansów 
publicznych. 
Pan  Andrzej  Biernacki  właściciel  Galerii  Browarna  Łowiczu,  Prezes  Mazowieckiej 
Fundacji Społeczno Kulturalnej -  odniósł się do wypowiedzi Radnego Szmajdzińskiego,  
w której  poruszył  problem z basztą  Generała  Kalickiego.  W kontekście  baszty,  promocja 
miasta nie wygląda najlepiej, Burmistrz  tej sprawie wystąpił do sądu.
 Burmistrz sprzymierzył się z piratami budowlanymi przeciw wolontariatowi. 
Radny Ryszard Szmajdziński – stwierdził, że sąd rozstrzygnie, kto w tej sprawie ma rację. 

f/  projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta
 –  przedstawił Pan Henryk Zasępa Przewodniczący Rady Miejskiej.
( stanowi załącznik)

 Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła bezwzględną większością 
głosów
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 342/2009
17 - „za „ 0 - „przeciw”, 1 - „wstrzymujący”.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  H.  Zasępa  –  złożył  gratulacje  Burmistrzowi  Miasta 
Łowicza udzielonego absolutorium za 2008 rok, gratulował sukcesu i działań, jakie wykonał 
dla miasta 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  –  w  imieniu  własnym,  swojego  zastępcy  
i  pracowników  Urzędu  Miejskiego  oraz  podległych  zakładów  podziękował  za  tak  ładne 
absolutorium. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pan  Marcin  Kosiorek  –  pogratulował  Burmistrzowi 
wyniku głosowania nad absolutoriom, jest to wyraz akceptacji Radnych dla pracy Burmistrza.
Dla Burmistrza jest to satysfakcja i zastrzyk motywacji do dalszej pracy. 
Takie spory jak dziś, w Radzie Miejskiej  powinny być, są to spory bezpieczne . Zdziwiony 
jednak jest  wypowiedzią  Radnego Wójcika,  który skrytykował  częste  zmiany w budżecie 
miasta.Jako Dyrektor  PCPR wnosi o takie same zmiany w budżecie  Powiatu Łowickiego, 
który również dokonuje  zmian w budżecie co miesiąc na Sesji Rady Powiatu. 
Potwierdził że współpraca pomiędzy miastem a powiatem układa się bardzo dobrze, czego 
przykładem był ostatnio wspólnie zorganizowany koncert w Katedrze Łowickiej pod dyrekcją 
Krzysztofa Pendereckiego .

Ad. 5

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  za  2008  rok  –  przedstawił  
Przewodniczący Komisji Radny Tadeusz Żaczek.    
( stanowi załącznik)

Ad. 6
 Podjęcie uchwał :

 1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza za 2009 rok – 
 przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.
( stanowi załącznik)
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Radny Jacek Haczykowski.
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Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Radny Grzegorz Wojciechowski. 
( stanowią  załączniki)
Pytań ,uwag nie zgłoszono. 
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła  jednogłośnie
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 343/2009
17 - „za „ 0 - „przeciw”, 0 - „wstrzymujących”.

2/  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  od  Wojewody  Łódzkiego  zadań  w zakresie 
utrzymania grobów  i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasta 
Łowicza – przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
(stanowi załącznik)
Radna Ewa Zbudniewek -zapytała  czy  wystarczy  tych  środków na  utrzymanie  grobów
 i cmentarzy wojennych?
Groby te wymagają ogromnego szacunku i właściwego zabezpieczenia. 
Dobrze  byłoby aby te środki były wyższe, należy wystąpić o dodatkowe środki na ten cel. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Radny Jacek Haczykowski.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Radny Grzegorz  
Wojciechowski. 

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 344/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

 3/  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  urzędowych  za  usługi  przewozowe 
transportu zbiorowego na terenie  Gminy Miasta Łowicza Łowicza – przedstawił  Pan 
Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawił Radny Jacek Haczykowski.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Radny Grzegorz  
Wojciechowski. 

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 345/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

4/ Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  w drodze bezprzetargowej 
działki  gruntu,  oznaczonej  numerem  6668  o  pow.0.0101  ha,  położonej  w  Łowiczu
w  obrębie  Górki  przy  ul.  Zachodniej  - przedstawiła  Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Gruntami.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawi Jacek Haczykowski
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Radny Grzegorz  
Wojciechowski. 
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Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 346/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  niezabudowanych 
nieruchomości  położonych  w  Łowiczu  w  obrębach:  Bolimowska  i  Łowicka  Wieś, 
pomiędzy  Gminą  Miasta  Łowicza  a  osobami  fizycznymi  - przedstawiła  Pani  Anna 
Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta przedstawi Radny Jacek Haczykowski
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawi Radny Grzegorz  
Wojciechowski. 
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 347/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

 6/ Projekt uchwały w sprawie  zmiany do załącznika do Uchwały Nr XXXVIII/332/2009 
Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 marca 2009 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu 
określającego dla nauczycieli wysokość stawek wynagrodzenia zasadniczego, wysokość 
dodatku  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz 
szczegółowe warunki  przyznawania  tych dodatków, warunki  obliczania  i  wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz tryb
 i kryteriaprzyznawania nagród dla nauczycieli –  przedstawiła Pani Małgorzata Nowak
 Z-ca Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Radny Piotr Pochwała .
Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Radny Krzysztof Zieliński. 

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 348/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

7/  Projekt  uchwały w sprawie ustalenia planu sieci  publicznych szkół  podstawowych 
prowadzonych  przez  Miasto  Łowicz  oraz  granic  ich  obwodów–  przedstawiła  Pani  
Małgorzata Nowak Z-ca Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono
Opinię Komisji Społecznej – przedstawi Radny Piotr Pochwała .
Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawi Radny Krzysztof Zieliński. 
Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 349/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.
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8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych  gimnazjów 
prowadzonych  przez  Miasto  Łowicz  oraz  granic  ich  obwodów–  przedstawiła  Pani  
Małgorzata Nowak Z-ca Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych.
(stanowi załącznik)

Pytań ,uwag nie zgłoszono.                                   
Opinię Komisji Społecznej – przedstawi Radny Piotr Pochwała .
Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawi Radny Krzysztof Zieliński. 

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 350/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

9/  w  sprawie  zmian  w  podziale  obszaru  miasta  Łowicza  na  obwody  głosowania  – 
przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta.  
(stanowi załącznik)
Pytań ,uwag nie zgłoszono.

Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XXXIX/ 351/2009
19 - „za „ 0 - „przeciw”, 0- „wstrzymujących”.

Ad. 7
 Informację  o  działaniach  związanych z realizacją  projektu „Być aktywnym -  mieć 
równe szanse” w roku 2009 – przedstawił Pan Marek Dziedziela Dyrektor MOPS.
(stanowi załącznik)

 Przewodniczący Rady stwierdził , że Rada Miejska powyższą informację przyjęła do 
wiadomości.

 Ad.  8
 Sprawozdanie z działalności poszczególnych Komisji za 2008 rok.
– przedstawili Przewodniczący Komisji:

Radny   Grzegorz     Wojciechowsk,i
Radny    Jacek          Haczykowski,
Radny    Piotr            Pochwała,
Radny    Krzysztof    Zieliński.

(stanowią załączniki)

Ad. 9
 Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami –  przedstawił  
Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta.
(stanowi załącznik)
 Rada Miejska przyjęła  do wiadomości przedstawione sprawozdania .
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Ad .10
Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
Radni otrzymali odpowiedzi na  interpelacje zgłoszone na poprzedniej Sesji.
Przewodniczący Rady H. Zasępa  -zapytał czy Radni mają jakieś zapytania ?
Radna Ewa Zbudniewek  -   zgłosiła  uwagę   dot.  błędu  jaki  znajduje  się  na   tablicach 
informacyjnych  w  mieście  ,  że  cyt.   „siostry  Bernardynki  wypiekają  komunikanty  
a nie komunikaty”. Zwróciła się z prośbą o pilne poprawienie tego błędu.
Zapytała Burmistrza Miasta czy miasto planuje w tym roku, w miesiącu wrześniu  szczepienia 
jakie czy przeciw grypie czy przeciw pneumokokom?
Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta – wykazał zdziwienie troską Radnej 
w temacie szczepień osób starszych, bowiem wcześniej była im przeciwna.
Przypomniał, że część mieszkańców miasta została zaszczepiona przeciw grypie. 
Polityka prozdrowotna miasta jest dość szeroka, w roku bieżącym przeznaczono z budżetu 
400.000,  00  zł  na  zakup  tomografu.  Miasto  ma  jeszcze  czas  na  ogłoszenia  informacji
 o planowanych szczepieniach. 
Radna  Ewa  Zbudniewek  -  poinformowała,  że  nie  była  przeciwna  szczepieniom,  była 
przeciwna szczepieniom opóźnionym przy nierównym potraktowaniu naszych mieszkańców. 
Pacjenci pytają czy będą szczepienia w tym roku? W roku poprzednim część mieszkańców 
zaszczepiła się sama za własne pieniądze,  później  były szczepienia bezpłatne finansowane 
przez miasto.
Radny  Tadeusz  Żaczek –zapytał  czy  proces  wiosennego  sprzątania  miasta  został 
zakończony? Są w mieście miejsca, które należy jeszcze posprzątać jest to między innymi 
teren pomiędzy szkołą medyczną a TESCO. 
Pan Krzysztof Jan Kaliński Burmistrz Miasta – poinformował, że w mieście są oprócz 
terenów miejskich, miejsca państwowe, kolejowe, powiatowe, prywatne i inne. Miejska ekipa 
sprzątająca  rocznie  zbiera  1500  worków  śmieci,  sprzątając  wszędzie,  tereny  prywatne 
spółdzielcze i inne.  
Patrole  Policji  wspólnie  z  pracownikiem  Urzędu  Miejskiego  dokonują  kontroli  porządku
 w mieście, kontynuowane jest dalsze sprzątanie po zimie piachu z ulic. 
Radny  Robert  Wójcik -  zapytał  jak  została  rozwiązana  sprawa  państwa  Wołynik  
i mieszkańców Jastrzębi dot. dojazdu do działki?
Pan  Krzysztof  Jan  Kaliński  Burmistrz  Miasta –  poinformował,  że  prowadzone  są 
rozmowy z p.  Wołynik  i  Generalną  Dyrekcją  Dróg i  Autostrad,  przy dużej  przychylności 
miasta. 
Radny Kazimierz Sobieszek – przypomniał, aby nie przeoczyć przeglądów gwarancyjnych
 i dopilnować usunięcia usterek po robotach inwestycyjnych.
Pani Katarzyna Taraska - podziękowała za udział w ankiecie, jaką przeprowadziła wśród 
Radnych na potrzeby pisania pracy magisterskiej.
Przewodniczący Rady przypomniał, że  w dniu 30 kwietnia 2009 roku upływa termin 
składania  oświadczeń  majątkowych  Radnych,  jeszcze  6  Radnych  oświadczeń  
nie złożyło.
Przewodniczący Rady Miejskiej, H. Zasępa -poinformował, że wpłynęło pismo od Starosty 
Łowickiego, który prosi o wytypowanie jednej osoby do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego w związku, że zbliżającym się terminem wygaśnięcia I kadencji. 
Przewodniczący zaproponował ponownie Radnego Grzegorza Wojciechowskiego, który był 
członkiem tej komisji w obecnej kadencji.
Innych  propozycji  Radni  nie  zgłosili,  Radny Grzegorz  Wojciechowski  wyraził  zgodę  ·na 
kandydowanie. 
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie zgłoszonej kandydatury. 
18 - „za „ 0 - „przeciw”, 1- „wstrzymujący”.
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Przewodniczący Rady Miejskiej H. Zasępa - stwierdził, że Radny Grzegorz Wojciechowski 
większością  głosów  został  wybrany  do  Powiatowej  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku 
Publicznego.

Ad.  11
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  H.  Zasępa  -poinformował,  że  następna  Sesja  Rady 
Miejskiej planowana jest 28 maja 2009 roku o godz.13-tej z następującymi tematami:

      1/ Sprawozdanie z realizacji Programu,, Bezpieczne Miasto’’ za 2008 rok.
      2/ Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
          Miasta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Radna Jolanta  Głowacka -  przedstawiła  terminy 
planowanych posiedzeń w miesiącu maju 2009 roku. 
( stanowi załącznik)
 Ad. 12
Przewodniczący Rady H. Zasępa podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:    Sekretarz Sesji:          Przewodniczący Rady 

J. Kardjalik                          Krzysztof Zieliński                           Henryk Zasępa
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